
Hlavní město Praha 

 

ZASTUPITELSTVO HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY 
 

U S N E S E N Í  

Zastupitelstva hlavního města Prahy 
 

číslo 15/12 
ze dne  20.6.2024 

k návrhu změny ÚP a jejího vydání – Z 3205 (fáze "návrh" + "OOP", vlna 14) 
 
 

Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

1.  výsledek projednání návrhu změny Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy, včetně 
vyhodnocení, uvedený v příloze č. 1 tohoto usnesení 

2.  závěry z jednání Výboru pro územní rozvoj Zastupitelstva hl.m. Prahy, uvedené                     
v příloze č. 6 tohoto usnesení 

I I .   s c h v a l u j e  

1.  návrh rozhodnutí o uplatněných námitkách k návrhu změny Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ 
hl.m. Prahy, uvedený v příloze č. 2 tohoto usnesení 

2.  návrh změny Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy, uvedený v příloze č. 3 a č. 4 tohoto 
usnesení 

I I I .   v y d á v á  

změnu Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy formou opatření obecné povahy č. 214/2024, 
uvedeného v příloze č. 5 tohoto usnesení 

I V .   u k l á d á  

1.  Radě HMP 

1.  zajistit realizaci bodu II. a III. tohoto usnesení 

Termín: 24.6.2024 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
Předkladatel:  Rada HMP 
Tisk: Z-12413  
Provede: Rada HMP  
Na vědomí: odborům MHMP  

  

  



 

Příloha č.1 k usnesení Zastupitelstva HMP č. 15/12 ze dne 20. 6. 2024 - vyhodnocení 

připomínek č.   ze dne   
 

 

 
 
Příloha je uložena z kapacitních důvodů ve sdíleném úložišti.  

(Tip: Dvojklikem klikněte na heslo, pravé tlačítko myši - volba Kopírovat, stáhněte a otevřete odkaz, po výzvě hesla 
pravé tlačítko myši - volba Vložit). 

 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - intranet 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - internet 
 
Heslo k otevření obsahu přílohy: bX8xAujx6UEWFEt2nRk8 

https://srvobis-api01.mag.mepnet.cz/webuloziste/?target
https://zastupitelstvo.praha.eu/webuloziste/?target


 

Příloha č.2 k usnesení Zastupitelstva HMP č. 15/12 ze dne 20. 6. 2024 - návrh rozhodnutí o 

námitkách č.   ze dne   
 

 

 
 
Příloha je uložena z kapacitních důvodů ve sdíleném úložišti.  

(Tip: Dvojklikem klikněte na heslo, pravé tlačítko myši - volba Kopírovat, stáhněte a otevřete odkaz, po výzvě hesla 
pravé tlačítko myši - volba Vložit). 

 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - intranet 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - internet 
 
Heslo k otevření obsahu přílohy: KWc20GfnDV5Ykstb2VGa 

https://srvobis-api01.mag.mepnet.cz/webuloziste/?target
https://zastupitelstvo.praha.eu/webuloziste/?target


Příloha č. 3 k usnesení Zastupitelstva HMP č. 15/12 ze dne 20. 6. 2024 

 

Návrhy změn vlny 14 ÚP SÚ hl. m. Prahy  
doporučené ke schválení 
 

 

Číslo 

změny 

 

Ozn. Předmět 
Stav 

ÚP 
Navrhovaná změna 

Plocha/Délka 

[m2/m] 

Městská 

část 
Vyhodnocení pořizovatele Doplněk KUP Závěr VURM Závěr Vyjádření IPR Vyjádření MČ 

3205 ZV realizace záměru - 

Šemíkův břeh 

sportu 

/SP/ 

urbanisticky významné 

plochy a dopravní spojení 

/DU/ všeobecně smíšené s 

kódem míry využití území S 

/SV-S/  

27619 Praha 5 

 

Návrh změny byl 

opakovaně veřejně 

projednán. Nesouhlas s 

návrhem změny vyjádřila 

MČ Praha 5 (přip. č. 25), 

oprávněný investor 

Povodí Vltavy (přip. č. 

181) a právnické a 

fyzické osoby - 

připomínkující č. 300-

305. Na základě 

výsledků projednání 

bude upravena textová 

část odůvodnění změny. 

Změnu je možné vydat. 

Do textové části 

odůvodnění změny 

bude doplněna 

podmínka "Výstavba na 

projednávaných 

plochách bude 

respektovat zásady pro 

umisťování a 

povolování staveb a 

činností dané Plánem 

pro zvládání 

povodňových rizik v 

povodí Labe."  

Z odůvodnění změny 

bude odstraněna zmínka 

o memorandu s MČ. 

Nepředloženo Doporučuje s 

podmínkou 

Vyjádření ke 

změně je obsaženo 

v příloze usnesení 

"výsledky 

projednání" 

Vyjádření ke 

změně je obsaženo 

v příloze usnesení 

"výsledky 

projednání" 

 

 

 



 

Příloha č.4 k usnesení Zastupitelstva HMP č. 15/12 ze dne 20. 6. 2024 - návrh změny č.   ze dne   
 

 

 
 
Příloha je uložena z kapacitních důvodů ve sdíleném úložišti.  

(Tip: Dvojklikem klikněte na heslo, pravé tlačítko myši - volba Kopírovat, stáhněte a otevřete odkaz, po výzvě hesla 
pravé tlačítko myši - volba Vložit). 

 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - intranet 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - internet 
 
Heslo k otevření obsahu přílohy: mrSsZyjelnu34lRvVVtu 

https://srvobis-api01.mag.mepnet.cz/webuloziste/?target
https://zastupitelstvo.praha.eu/webuloziste/?target=6A3177522B436F57694C315157384A73572F6D592B617747692F6B52693255787073465267334356354372304149714D333630642F444277387872687768464859747261746B7A3746656C724E6F63366876314D4B4C6B5136452B6B4B644F34766A4E56436531706773556578367464652B6671645133346C6A795330574C6C4879784E752B624335526E48694245546E44586F2F76356C63636D71574D59742F7033503664336D32366E584575624A5544484F3968794C5A2F4C7450666C51362F69674F30772B4467626B526C52707972526A52334C435465714C4635714371515A4D537A61513345383D


 

Příloha č.5 k usnesení Zastupitelstva HMP č. 15/12 ze dne 20. 6. 2024 - návrh OOP č.   ze dne   
 

 

 
 
Příloha je uložena z kapacitních důvodů ve sdíleném úložišti.  

(Tip: Dvojklikem klikněte na heslo, pravé tlačítko myši - volba Kopírovat, stáhněte a otevřete odkaz, po výzvě hesla 
pravé tlačítko myši - volba Vložit). 

 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - intranet 

 odkaz na stažení obsahu přílohy - internet 
 
Heslo k otevření obsahu přílohy: XQjgi1JZXooUpnXG9Fkx 

https://srvobis-api01.mag.mepnet.cz/webuloziste/?target
https://zastupitelstvo.praha.eu/webuloziste/?target=6A3177522B436F57694C315157384A73572F6D592B617747692F6B5269325578707346526733435635437055356E6A32715774422B6359796A4A4942365439732F4265436A4D77417646576F4433764A454A4C7645736E487963344B37374274563745557368595559614C6D733169773535754C39454D715251466C78617564514962796F316F7279525957722F7A587653454B7941364C6C714D31494E324678443131646A474D6D6C464969514B714A425478447862586E4D65466132596930674C646A436E496C315159446C445463545667784B4C6A476776592F497A62506A4E77614A56697738593D


Výbor pro územní rozvoj
Zastupitelstva hl. m. Prahy 2022-2026

ZÁPIS
ze 14. jednání ze dne 21. května 2024 od 9:00 hodin

Z Velké zasedací síně na Nové radnici

Mariánské náměstí 2, Praha 1

MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ PŘIZVANÍBOD TISK

T-VUR-0205

1.3. T-VUR-0206

2.

2.1. T-VUR-0208

Z 3224/15 ÚP SÚ HMP /po veřejném projednání/2.2. T-VUR-0207

Z 3294/18 ÚP SÚ HMP /po veřejném projednání/2.3. T-VUR-0210

Z 3416/24 ÚP SÚ HMP /po veřejném projednání/2.4. T-VUR-0211

Z 3532/28 ÚP SÚ HMP /po veřejném projednání/2.5. T-VUR-0212

3.

3.1. T-VUR-0213

1

4.
4.1.

Schválení programu 14. jednání Výboru pro 
územní rozvoj ZHMP 2022 - 2026

Ing. arch. Filip
Foglar, ředitel UZR
MHMP

Různé
Informace samosprávy o aktuálním stavu 
jednání o lokalitě ČECHIE, Praha 8, ve vztahu k 
pořizované změně Z 3207 ÚP SÚ HMP

Změny Územního plánu SÚ HI. m. Prahy — k 
opětovnému projednání
z 3106/10 ÚP sú HMP /po veřejném projednání/

Zahájení
Úvod, prezence, kontrola usnášeníschopnosti 
Volba ověřovatele zápisu 14. jednání VURM předseda Výboru 

pro územní rozvoj 
ZHMP
předseda Výboru 
pro územní rozvoj 
ZHMP

Změny Územního plánu SÚ HI. m. Prahy — k 
projednání
z 3205/14 ÚP sú HMP /po opakovaném 
veřejném projednání/

Ing. arch. Filip
Foglar, ředitel UZR
MHMP
Ing. arch. Filip
Foglar, ředitel UZR
MHMP
Ing. arch. Filip
Foglar, ředitel UZR
MHMP
Ing. arch. Filip
Foglar, ředitel UZR
MHMP
Ing. arch. Filip
Foglar, ředitel UZR
MHMP

1.
1.1.
1.2.

Příloha č. 6 k usnesení Zastupitelstva HMP č. 15/12 ze dne 20. 6. 2024



Použité zkratky

VVURÚ vyhodnocení vlivů na udržitelný rozvoj

Použité pojmy

1. Zahájení
Předseda uvítal přítomné, uvedl, ze VURM je usnáseníschopný, přítomno 13 ze členu.

1.1. Volba ověřovatele zápisu
Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. schvaluje

ověřovatelem zápisu ze 14. jednání VURM dne 21.5. 2024 člena VURM paní Báru Soukupovou.

Hlasováni o navrženém usnesení

1.2. Schválení programu 14. jednání VURM ZHMP
Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. schvaluje

program 14. jednání VURM dne 21. 5. 2024 v předloženém znění

2

Změna (Z) 
Podnět (P) 
Metodika 
Příloha

UZR 
OCP 
IPR

MČ 
ÚP 
MPP 
ÚPD 
VRT
S2 
DUR 
MMR

SFA
EIA 
MSP 
PSP
KLZ

MŽP 
MK 
MD 
ZÚR 
AZUR 
SZ 
DO 
ÚS 
ÚSES 
HPP

městská ěást HMP 
územní plán SÚ HMP 
Metropolitní plán (pořizovaný územní plán) 
územně plánovací dokumentace 
vysokorychlostní trať (tzv. rychlé spojení) 
Správa železnic, státní organizace 
dokumentace pro územní rozhodnuti 
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR

odbor územního rozvoje MHMP (pořizovatcl) 
odbor ochrany prostředí MIIMP 
Institut plánování a rozvoje HMP 
(zpracovatel)

změna územního plánu SÚ hl. m. Prahy
návrh na pořízení změny územního plánu SÚ hl. m. Prahy
Metodika spoluúčasti investoru na rozvoji území hl. m. Prahy (schválená ZHMP dne 27.1.2022) 
není-li uvedeno jinak, Přílohou sc rozumí příloha návrhu usnesení k danému bodu či změně 
v podkladech projednání VURM, na které se zápis zjednání tímto odkazuje

CAMP Centrum architektury a městského plánování
VURM Výbor pro územní rozvoj ZHMP

Ministerstvo životního prostředí ČR 
Ministerstvo kultury ČR 
Ministerstvo dopravy 
Zásady územního rozvoje HMP 
Aktualizace Zásad územního rozvoje 
Stavební zákon 
dotčený orgán 
územní studíc 
územní systém ekologické stability 
hrubá podlahová plocha

území
posuzováni vlivu na životní prostředí 
vyhodnocení vlivů na životní prostředí 
městské stavební předpisy
Pražské stavební předpisy 
krycí list Změny

Hlasováni o navrženém usnesení

Pro: 13 /Proti: 0 / Zdržel se: 0 / Nehlasoval: 0 
USNESENÍ BYLO PRUA TO

Pro: 12/Proti: 0 / Zdržel se: 0 / Nehlasoval: 1
USNESENÍ BYLO PŘÍJA TO

MHMP Magistrát hl. m. Prahy 
HMP hl. m. Praha
RHMP Rada hl.m. Prahy
ZHMP Zaslupitelstvo hl.m. Prahy



2.1. Změna Z 3205/14 /po opakovaném veřejném projednání/
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Filip Foglar: Nové odděleni UZR na pokyn samosprávy pomáhá připravoval doplňkové podklady pro 
politická rozhodnutí, zajišťuje metodickou verifikaci a případně doobjednávý právní tým, který 
zastupuje zájmy samosprávy HMP.

Václav Vorlíček, SE4 MHMP: Jednáme s investorem o dvoustranné smlouvě, která respektuje a 
vychází z memoranda zr. 2018. resp. ho plně přebírá a respektuje. Smlouva je ve finální fázi 
dojednávání. Předklad předpokládáme společně se Změnou do RHMP a ZHMP, smlouva bude zároveň 
zveřejněna pro k projednáni na příští jednání VURM.

Petr Zeman: Výhrady k návrhu mám dlouho, řešil jsem je s panem architektem. Musíme rozhodovat 
samostatně.

Filip Foglar: MČ Praha 5, žadatelem je právnická osoba. Požadavkem je měnit ÚP z ploch sportu na 
plochy smišené s kódem míry využití S. Návrh byl opakovaně projednán. S návrhem Změny 
nesouhlasila MČ Praha 5, oprávněný investor a další právnické osoby. Na základě výsledků projednáni 
byla Změna upravena a bylo doplněno odůvodnění. Dále v této věci bylo konáno dohadovací jednání 
s MK, které bylo vyřešeno v rámci rozporu v úrovni MMR. Díky tomuto postupu byl se Změnou 
„provázán“ i regulační výkres, který byl MMR doložen a na který se materiál odkazuje v rámci kódu S. 
MČ zaslala do opakovaného veřejného projednání nesouhlasnou připomínku. Předmětem opakovaného 
projednání byla změna kódu z H na S kvůli požadavku MK, resp. kvůli výsledku rozhodnutí o rozporu 
ze strany MMR. Změnu je možné schválil a vydat.

Petr Zeman: Změnu nepodporuji, projekt je moc intenzivní. Dávám protinávrh na nedoporučení.

Zuzana Hamanová: Změnu podporuji. Zkultivuje sc rozsáhlé zanedbané území, napojí se na rozvoj 
podél řeky, propojí se se smíchovskou náplavkou a Smíchov City. Zástavba je přiměřená, nepřesahuje 
římsu ostatní smíchovské zástavby, přináší dostatek zeleně. Poblíž je připravena stavba Školy, která bude 
mít vnitřní sály a venkovní ovál, příležitost pro sport a rekreaci bude. Kontribuce budou investovány do 
sportu v místě.

Tomáš Pek: Urbanisticky se mi to líbí, také záměr podporuji.

Milan Urban: Je to mullifunkční projekt, který vytváří promenádu podél řeky, propojení na Císařskou 
louku. Je to první příležitost nového nábřeží v Praze. Záměr podpořím.

Ondřej Prokop: Město by nemělo postupovat nekonzistentně a netransparentně. Pro mč platí schválené 
memorandum MČ. Paní starostka lobovala za výstavbu školy, počítá s kontribucí a se Změnou souhlasí. 
Připomínky, které byly zaslány, neschválilo zastupilelstvo MČ. Negativní vyjádření MČ není 
směrodatné. Doporučuji Změnu schválit.

Radomír Nepil: Nechci jít proti názoru MČ, je memorandum, které počítá s touto Změnou. Rozpor sc 
Změnou se měl řešit na začátku.

2. Zménv — k projednání

Ondřej Prokop: Nej vyšší rozhodující orgán na MČ je zastupitelstvo, které memorandum schválilo a 
tím pádem pořád platí jako názor MČ.

Milan Kryl, mistostarosta MČ Praha 5, uvedl jiné příklady z Prahy, kde se zachovala sportoviště a kde 
ne, shrnul průběh schvalováni memoranda na MČ v roce 2018. MČ v memorandu požaduje, aby 
sportovní plochy na Smíchově nezanikly, pouze se přesunuly. Pokud to není možné, nebude naplněn 
požadavek MČ. který je obsažen v memorandu. Argument o souhlasu MČ je dle jeho názoru vytržen 
z kontextu.

Tomáš Homola, MČ Praha 5: Od r. 2017 jednám s investorem o této Změně. Když investor přišel 
s návrhem projektu, podmínky MČ byly širší než to, co je ve schváleném memorandu. Jedna z podmínek
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bylo zachováni sportu, aby sportovní klub Smíchov byl převeden na HMP. To se podařilo ještě před 
podepsáním memoranda, takže se to do nej už nepromítlo. Memorandum bylo schváleno 
zastupitelstvem vr. 2018, nesouhlas se Změnou schválen nebyl. Byly schváleny připomínky ke 
druhému veřejnému projednání. U prvniho veřejného projednáni žádná připominka MC nebyla.

Karel Bauer, MČ Praha 5: V roce 2023 zastupitelstvo MČ schválilo žádost o zachování sportovních 
ploch na Smíchově. Byla zaslána panu Hlaváčkovi, panu předsedovi VURM a všem zastupitelům. Postoj 
MČ byl vždy takový, že na Smíchově je třeba sportovní plochu zachovat. I když se v místě postaví škola 
s hřištěm, lidé se tam dostanou velmi omezeně. Původní záměr investora bylo postavit lávku a přesunout 
stávající sportoviště. Dnes jsme ve fázi, kdy lávka není, sportoviště na Císařské louce nikdo nepovolí. 
Jediná sportovní plocha na Smíchově zanikne. Žádám členy VURM, aby se Změnou nesouhlasili.

Monika Shaw Salajová, MČ Praha 5: Na dolním Smíchově chybí sportovní infrastruktura už dnes. 
Nová ZS to nenahradí. Máme analýzu sportovišť, ta to potvrzuje. Během několika let na Smíchově 
přibude několik tisíc nových obyvatel. Zastupitelstvo MČ zaslalo otevřený dopis zastupitelům HMP 
s prosbou o zachování sportovišť, naplnění memoranda a náhradě sportovních ploch. Měla by existovat 
adekvátní náhrada. Pokud Změna projde bez náhrady, pozice MČ se výrazně zhorší a jednání skončí.

Tomáš Portlík: Tento projekt podporuji.

Václav Stránský: Záměr je v územi vhodný, ale měla by existovat dohoda v území. Ta tady chybí, to 
vnímám jako problém a Změnu v této podobě podpořit nemohu. Měli bychom mít jistotu, že sportovní 
plocha bude nahrazena a bude jasně vymezené, kde vznikne.

Michal Kočandrle, MČ Praha 5: Memorandum obsahuje 2 základní věci. Jednaje Změna ÚP a zánik 
sportovního areálu. Druhá věc je lávka, která je jen v ÚP. Členové VURM zastupuji veřejnost a měli by 
na to myslet. Lávka by měla být podmínkou Změny ÚP.

Daniel Straník, České přístavy: Společnost České přístavy (dále „ČP) je většinovým vlastníkem 
pozemků na Císařské louce. Memorandum mezi MČ Praha 5 a developerem předpokládá užívání 
pozemků pro sloupy lávky, které jsou ve vlastnictví ČP. Ze strany developera ani MČ nebylo zahájeno 
jednání o podmínkách, za kterých by ČP s umístěním lávky souhlasily. Lávkou, proti které jsme dávali 
námitky, se změní plocha z SP na DU. Dopravní infrastruktura se snadno vyvlastňuje. Bojíme se, že 
bude záměr pozemek pro tuto lávku získat. Lávka je zakreslena v nej horším miste, tedy v úzkém hrdle 
vplouvání do přístavu, který při velkých vodách slouží jako ochranný pro velké lodě z celé Prahy. 
Lávkou se bezpečné vplouvání do přístavu znemožní. Komunikace procházející Císařskou loukou spadá 
do pozemní části veřejného přístavu Praha Smíchov, jedná se o území přístavu.

Aleška Doušová, spolek Za lepší Smíchov: Sbíráme podpisy (asi 730) od obyvatel Prahy, kteří 
nesouhlasí se ztrátou sportovní plochy na Smíchově bez náhrady. Chceme, aby developer změnil územi 
tak, aby tam nějaká sportovní plocha byla zachována. Aktuálně se na Smíchově připravuje minimálně 
11 developerských projektů, má vzniknout 2.600 nových bytů a mnoho pracovních mist, žádné 
sportoviště. Školní sportovní plochy využívá hlavnČ škola a veřejnost se tam nedostane. V r. 2017 
VURM tento záměr nedoporučil, pak probíhala jednání, v r. 2018 se vyjednalo memorandum a VURM 
Změnu doporučil. V r. 2014 ZHMP schválilo Koncepci pražských břehů zpracovanou 1PR, které 
doporučuje tuto lokalitu pouze k rekreaci a sportu. Schválením tohoto bodu odporujete vlastnímu 
rozhodnutí z r. 2014.

Tomáš Pek: Ve stávajícím ÚP je lávka definovaná, ale nebyla vymezena jako dopravní stavba.

Radomír Nepil: Smlouva s investorem půjde na příští VURM?

Václav Vorlíček: Bude součástí tisku do RHMP a ZHMP. Zařazení smlouvy na říští VURM záleží na 
panu předsedovi, my ho budeme informovat, že smlouvaje připravená.

Pan předseda ukončil diskusi a načetl protinávrh pana Zemana o nedoporučeni schváleni Změny 
Z 3205.



Hlasováni o protinávrhu

Hlasováni o navrženém usnesení

2.2. Změna Z 3224/15 /po veřejném projednání/

Hlasováni o navrženém usnesení

23. Změna Z 3294/18 /do veřejném projednáni/

5

Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. bere na vědomí

Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. přerušuje

projednávání Změny Z 3224

Pro: 12/Proti: 0 /Zdržel se: 0 /Nehlasoval: 1 
nehlasoval Stránský 

USNESENÍ BYLO PŘIJATO

Pro: 8 /Proti: 3 /Zdržel se: 2 /Nehlasoval: 0
USNESENÍ BYLO PŘJJATO

Pro: 5/Proti: 1 /Zdrželse: 7/Nehlasoval: 0 
USNESENÍ NEB YLO PŘIJA TO

výsledky projednání návrhu Změny Z 3205 včetně vyhodnoceni

II. doporučuje

1. schválení návrhu rozhodnutí o uplatněných námitkách k návrhu Změny Z 3205

2. schválení a vydání Změny Z 3205

III. podmiňuje

schválení dokončením smlouvy s investorem do doby jednání ZHMP

Filip Foglar: Zmčna byla pořizována nezkráceně. Předmětem jc bytová výstavba, žádá právnická 
osoba. Mění se ÚP z omé půdy na všeobecně obytné územi s kódem D. Změna se pořizovala více než 
10 let, byla projednaná kladně a je možné ji schválil a vydat.

Ondřej Martan vznesl dotaz na kontribučni smlouvu.

Tomáš Pek: Budu to navrhovat do usneseni jako podmínku.

Ondřej Martan: Nevím, jaké jsou vztahy v lokalitě, není vyjádření IPR ani MČ. Navrhuji přerušení. 

Tomáš Kaplan: S ohledem na rozsah území a absentující stanoviska se připojuji k panu Mariánovi. 

Radomír Nepil: Prosím o speciální přizvání MČ na příští jednání VURM, aby nám toto mohli objasnit. 

Tomáš Pek: V tom případě nestiháme na příští týden, nebudu tedy do usnesení dávat časové omezení. 

Miroslav Marinčič, místostarosta MČ Praha Kolovraty: Mluvil jsem s pani starostkou Benic, která 
prosí o přerušení, Změnu si prostuduje a prosi o jej i zaslání, aby se mohli jako MC vyjádřit.

Pan předseda uzavřel diskusi a načetl návrh usnesení.

Filip Foglar: Obytný blok Kodaňská, žadatelem jsou právnické osoby. Území MČ Praha 10, Změna se 
pořizovala v nezkráceném režimu, a to z plochy zvláštního komplexu občanského vybavení ostatní na 
smíšenou funkci s kódem K. Změna byla projednaná kladně, je možné ji schválit a vydat.



Hlasováni o navrženém usnesení

2.4. Změna Z 3416/24 /po veřejném projednání/

Hlasováni o navrženém usnesení

2.5. Změna Z 3532/28 /do veřejném projednáni/

6

Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. doporučuje

schválení a vydání Změny Z 3416

Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. přerušuje

projednávání Změny Z 3294

Tomáš Pek: Praha 10 má svůj kontribuční systém, který je podobný tomu celoměstskému, ale nejsou 
stejné. Dopracovává se smlouva celoměstská (mezí HMP a investorem) k té z MČ. Bylo by dobré to 
přerušit

Petr Zeman: Proč je tam IPR bez vyjádření? Prosim o studií, zajímalo by mě, co se tam bude dít

Kristýna Lhotská, IPR: Do KLZ se promítá poslední vyjádření ke Změně, my jsme neposlali žádné 
připomínky do veřejného projednání. Znamená to, že nemáme žádné připomínky.

Radomír Nepil: Také prosím o zaslání studie.

Pan předseda uzavřel diskusi a načetl návrh usneseni

Pro: 12/Proti: 0 /Zdržel se: 0 /Nehlasoval: 1 
nehlasoval Kaplan 

USNESENÍ BYLO PŘ1JA TO

Pro: 13 /Proti: 0 / Zdržel se: 0 / Nehlasoval: 0
USNESENÍ BYLO PŘIJATO

Filip Foglar: Transformace areálu bývalé radlické mlékárny, žádá právnická osoba na území MČ 
Praha 5. Území sc mční z SV-G na SV-I. V teto věci probíhalo dohadovací jednání mezi pořizovatelem 
a MK. Podařilo se nám na základě upravené studie a regulace MK přesvědčit, to dalo souhlas s tím, že 
bude doplněno odůvodnění Změny. Je možné Změnu schválit a vydat, protože byla projednána kladně.

Lukáš Vacek. MČ Praha 5: Změna byla schválena zastupitelstvem MČ v r. 2021, následně bylo 
uzavřeno memorandum. Pracujeme na smlouvě, uzavřeme ji na HPP a na Změnu. Smlouva je 
předschválena právníky protistrany. Předpokládáme předložení do rady MČ v průběhu tohoto měsíce. 
Máme vyjádření výboru pro územní rozvoj MČ z letošního roku, který také souhlasí. Platí pro nás 
souhlas zastupitelstva MČ.

Filip Foglar: MČ Praha Kolovraty, posunutí komunikace Nová Donátská. Žadatelem jc MČ Praha 
Kolovraty a předmětem je posunuti ploch v ÚP dle aktuálních podkladů a uvedení do souladu s 
projektem souvisejících staveb se stavbou SOKP511. Byla to poměrně dlouze komunikovaná a 
diskutovaná Změna společně s MD, jedná se o významný veřejný zájem, který přímo souvisí s okruhem 
kolem Prahy. Změna byla projednaná kladně a je možněji schválit a vydat.

Miroslav Marincič. mistostarosta MČ Praha Kolovraty: MČ tuto Změnu podporuje, byli jsme 
iniciátorem. Prosíme o schválení a co nejrychlejší proces.

Pan předseda uzavřel diskusi a načetl návrh usnesení.



Hlasováni o navrženém usnesení

3.1. Změna Z 3106/10 /do veřejném projednání/
Laener odchod 10:07 hod.

Hlasováni o navrženém usnesení

7

Filip Foglar: MČ se nevyjádřila ve veřejném projednání. Na rozdíl od IPR nemůžeme u MČ dovozovat 
souhlas, pokud nepošle připomínku do projednání.

Pan předseda uzavřel diskusi a načetl návrh usnesení

Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. doporučuje

schválení a vydání Změny Z 3106

Výbor pro územní rozvoj ZHMP

I. doporučuje

schváleni a vydání Změny Z 3532

II. podmiňuje

schválení Změny doložením smlouvy o spolupráci dle Metodiky do doby konání ZHMP

Pro: 13 /Proti: 0 / Zdržel se: 0 / Nehlasoval: 0 
USNESENÍ BYLO PŘIJA TO

Pro: 10/Proti: 0 / Zdržel se: 2 / Nehlasoval: 1
Lagner nepřítomen 

USNESENÍ BYLO PŘIJATO

Filip Foglar: Výstavba rodinných domů na Praze 19 v Kbelích. Předmětem je změna ze zahradnictví 
na SV-B s tím, že v podkladech máte upravený podklad, kde na základě projednáni byla Změna 
korigována a upravena na trojúhelníkový tvar. VURM tuto Změnu nedoporučil. Po dohodě pana 
předsedy, pana starosty a pana náměstka bylo požádáno o znovuprojednáni na VURM vzhledem k tomu, 
že se pan starosta nemohl osobně účastnit původního jednání VURM. Změna je projednaná kladně a je 
možněji schválit a vydat a je zároveň zapracována do MPP.

Pavel Žďárský, starosta MČ Praha 19: MČ jc konzistentní několik desítek let. Stanovisko MČ je 
pořád platné. V r. 1999 nebyla tato Změna zakreslena do ÚP, který byl vydán v r. 2000. Už tenkrát jsem 
proti tomu protestoval. Žadatel o Změnu změnil svou žádost, aby se vyhnul VRT. Drželi jsme Změnu 
ve stavu přerušeném, dokud se dráhy nerozhodly. Dnes má Změna všechna stanoviska kladná.

Tomáš Portlík: Změnu podporuji.

Pan předseda uzavřel diskusi a načetl návrh usnesení

3. Změnv — k opětovnému projednání



4. Různé
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Tomáš Pek: Můžeme se přesunout k tématu ČECHIE.

Radomír Nepil: Aktuálně probíhá intenzivní jednání o finalizaci trojstranné kontribuční smlouvy mezi 
investorem, MČ Praha 8 a HMP. Jednání probíhají i dvakrát denně, o víkendech. Smlouvaje v preftnálni 
fázi, měli byste obdržet draft tak, abychom na příštím VURM mohli Změnu projednat.

Tomáš Pek: Pro členy VURM, kteri se nebudou moct příšti týden účastnit, bude možnost připojit se 
online. Drali smlouvy budeme zítra rozesílat spolu s podklady.

Václav Vorlíček: Pracujeme na trojstranné smlouvě o spolupráci, včera proběhlo potvrzovací jednání, 
kdy jsme si vyjasňovali právní body a finálízováli smlouvu po koncepční stránce. Jsme schopni předat 
panu tajemníkovi k zařazení do podkladů.

Filip Foglar: Metodické oddělení UZR zajišťuje melodickou a právní podporu a spolupracuje 
s externími právníky.

Tomáš Pek: Abychom stihli předložit tisky do Červnového ZHMP, na příští týden jsme svolali 
mimořádný VURM (29. 5. 2024 o 9:00 hodin v prostorách CAMP). Před zářijovým ZHMP svoláme 
VURM na srpen. Z toho důvodu můžeme zrušit červnový VURM. Další bod je ke Změně z minula 
k Hlavnímu nádraži. Pošlu znovu usneseni MC s žádostí o vznik pracovní skupiny, ať se územím 
můžeme zabýval. Dále tu mám žádost o Podnět, který je po lhůtě, to vyřídíme.

Ondřej Martan: Prosím o seznámení s Částí nového SZ, která se týká stavebního řádu. Dále prosím o 
informaci, jakou souvislost a jaký vstup do statutu HMP nová zákonná úprava SZ skrývá. Je to věc, 
která se týká VURM, měli bychom to znát. Týká se to povolovací i územně plánovací části.

Tomáš Pek: Materiál je navržen najednání ZHMP, je dostupný.

Ondřej Martan: Budu rád za rozeslání, jde mi spíš o technické vypíchnutí změn.

Filip Foglar: Není problém rozeslat materiál, který připravovala sekce pana ředitele Veselého, tj. 
odbory, které jsou v sekci rozhodováni o území. Máme kompletní důvodovou zprávu a reagujeme na 
nový SZ. Všechny MČ to doslaly a připomínkovaly, včera to bylo na RHMP. 4 okruhy, které se týkají 
územního plánování, jsou následující. První je, že se přenáší posuzování souladu s ÚP na úřady MČ 1 
až 22, tzn. po dohodě se stavebními úřady a MČ a MMR se doplňuje explicitní možnost součinnosti při 
posuzování výkladu ÚP s naším odborem. Tím bude zajištěn jednotný metodický výklad 1 ÚP v 1 městě. 
Stavebníci se též budou moci na UZR i nadále obracel a žádat o vyjádření k souladu s ÚP. Je to zároveň 
možnost pro stavební úřady, aby žádaly o součinnost při posuzování souladu záměrů s ÚP. Druhým 
okruhem jsou formální změny. Text statutu byl původně zkopírován z hlediska procesů starého SZ. 
Navrhli jsme s právníky redukci tak, aby když se změní SZ, změní se statut, který je provázán odkazem. 
Významně jsme to zjednodušili, jedná se o Čistě formální úpravy. Další okruh témat je to, že při plné 
účinnosti SZ jsou rušeny námitky vlastniků a dotčené veřejnosti. Tento institut byl v rámci HMP 
zakotven jako zásadní připomínky MC. Podle nového SZ tím, že jsou zrušeny námitky, budou zrušeny 
i zásadní připomínky MČ. Netýká se to MPP ani Změn, ty se pořizují podle stávajících právních 
předpisů, kdy pořizovatel musi přijímat veškeré námitky i zásadní připomínky MČ až do doby vydání. 
Posledním okruhem je kapitola územního plánování, kde nebyl žádný pokyn politický ani z vedení 
MHMP, aby úřad připravil takovou aktualizaci statutu, že by se územní plánování svěřilo z úrovně HMP 
na MČ. Tzn. že by se i část kompetenci VURM de facto přenesla na MČ. Územní plánování tedy i 
nadále zůstává v kompetenci úřadu územního plánováni, což je v rámci MHMP náš odbor územního 
rozvoje, který bude i nadále pořizovatelem územně plánovacích podkladů a dokumentací pro celé území 
HMP.

4.1. Informace samosprávy o aktuálním stavu jednání o lokalitě ČECHIE, 
Praha 8, ve vztahu k pořizované Změně Z 3207



předse
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Tomáš Pek: Souhlas určeného zastupitele máme, pořizovatelsky je to připravené, Zbývádokompletovat 
podklad. Pokud k tomu nic dalšiho není, postup je znám.
Václav Stránský: Bylo avizováno, že se budeme bavit o Rohanském mostě. Nemáme studii, kam to 
spěje? Problém sc řeší dlouhou dobn a najednou je rozhodnuto a já nevim na základě čcho.
Tomáš Pek: Neni to studie, jo to parametrické vyhodnoceni 3 variant a jejich subvariant. Mžeme sc o 
tom bavit, ale podie mě to neni nutné. Rozešleme členům VURM.
Ondřej Prokop: Dnes je to zařazeno na Výboru pro dopravu.
P. Pakostová, veřejnost: Zámčru vúbec nevěřím, ‘Vyhodnoceni jc tendenčni, nevychází zpřipominek 
veřejnosti. Pan architekt uvádi jiný počct domů, než reálně na místě stojí. Varianta pana Kouckéhojo 
nejhorši ze všech, Neni to v pořádku, pokud toto projde, budeme se bránit soudnč.
Lenka Burgerová, mistostarostka MČ Praha 7: Jediná přípustná varianta Rohanského mostu je ta, 
která vede po nábřeži a neovlivňuje zástavbu. Ve vyjádřenich MČ Praha 7 je řečeno, že nechceme 
individuální automobilovou dopravu na tomto moste.
Pan předseda podělal všem přitomným a itkončifjednáni VURM.
Jednáni VURM skončilo v 10:32 boa

tajemník Výboru pro uzemni IOAVNLHME

ověřovatel zápisu, člen Výboru pro územní rozvoj ZHMP
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Důvodová zpráva 

Obsahem tisku je schválení a vydání změny Z 3205/14 ÚP SÚ hl. m. Prahy.  

Číslo změny Městská část Předmět změny 

3205 Praha 5 realizace záměru - Šemíkův břeh 

 

Seznam žadatelů je obsažen v příloze č. 1 důvodové zprávy.  

Zastupitelstvo hl. m. Prahy rozhodlo usnesením č. 38/111 ze dne 14. 6. 2018 o schválení pořízení 

změny Z 3205/14 vlny 14 ÚP SÚ HMP (dále jen „Změna“) zkráceným postupem ve smyslu § 55b 

zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, v platném znění (dále jen 

„stavební zákon“). Příslušný orgán /OCP MHMP/ požadoval posouzení vlivů na životní prostředí 

(SEA), z tohoto důvodu bylo zpracováno vyhodnocení vlivů na udržitelný rozvoj území (VVURÚ). 

Veřejná vyhláška – oznámení o zahájení řízení o vydání Změn vlny 14 bylo zveřejněno na 

úředních deskách Magistrátu hl. m. Prahy a městských částí v době od 5. 11. 2021 do 14. 12. 

2021 včetně. Veřejné projednání návrhů Změn se uskutečnilo dne 7. 12. 2021. Kompletní 

dokumentace návrhů Změn, vydávaných formou opatření obecné povahy, byla zveřejněna 

současně s vyvěšením veřejné vyhlášky. Vystavena k nahlédnutí byla v tištěné podobě u 

pořizovatele na Odboru územního rozvoje MHMP a způsobem umožňující dálkový přístup na 

internetové adrese www.praha.eu v sekci Územní plánování a rozvoj města. 

http://www.praha.eu/jnp/cz/o_meste/magistrat/odbory/odbor_uzemniho_rozvoje/uzemni_ 

planovani/zmeny_uzemniho_planu/aktualne_porizovane_zmeny/index.html 

Všechna vyjádření, řádně uplatněná v průběhu veřejného projednání návrhu Změny, byla 

vyhodnocena a jsou uvedena v příloze č. 1 návrhu usnesení. Pořizovatel ve vyhodnocení 

veřejného projednání respektoval požadavek stavebního zákona, který ukládá dodržet dobu, 

ve které musí být stanoviska, připomínky a námitky k návrhu změny ÚP doručeny. K vyjádřením 

podaným po této době se nepřihlíží. 

Námitky k návrhu změny, uplatňované dle § 52 odst. 2 stavebního zákona jsou uvedeny v příloze 

č. 2 usnesení.  

Zásadní připomínky městských částí k návrhu Změny, uplatňované podle § 25c obecně závazné 

vyhlášky hl. m. Prahy č. 55/2000 Sb., v platném znění, kterou se vydává Statut hl. m. Prahy, 

nebyly podány.  

S návrhem nesouhlasil dotčený orgán Ministerstvo kultury ČR, na základě dohody o řešení 

rozporu byl návrh změny upraven. Pořizovatel na základě podstatné úpravy návrhu rozhodl o 

konání opakovaného veřejného projednání dle § 53 odst. 2 stavebního zákona. 

Příslušný orgán /OCP MHMP/ posoudil upravený návrh změny a nepožadoval nové posouzení 

z hlediska vlivů na životní prostředí. 

http://www.praha.eu/jnp/cz/o_meste/magistrat/odbory/odbor_uzemniho_rozvoje/uzemni_
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Veřejná vyhláška – oznámení o zahájení řízení o vydání Změny bylo zveřejněno na úřední desce 

Magistrátu hl. m. Prahy v době od 8. 5. 2023 do 14. 6. 2023 včetně. Kompletní dokumentace 

návrhu Změny byla zveřejněna současně s vyvěšením veřejné vyhlášky.  

Všechna vyjádření řádně uplatněná v průběhu opakovaného veřejného projednání návrhu Změny 

byla vyhodnocena a jsou uvedena v příloze č. 1 návrhu usnesení. Pořizovatel ve vyhodnocení 

opakovaného veřejného projednání respektoval požadavek stavebního zákona, který ukládá 

dodržet dobu, ve které musí být stanoviska, připomínky a námitky k návrhu Změny ÚP doručeny. 

K vyjádřením podaným po této době se nepřihlíží. 

Námitky k návrhu Změny, uplatňované dle § 52 odst. 2 stavebního zákona jsou uvedeny v příloze 

č. 2 usnesení. 

Zásadní připomínky městských částí k návrhu Změny, uplatňované podle § 25c obecně  

závazné vyhlášky hl. m. Prahy č. 55/2000 Sb., v platném znění, kterou se vydává Statut hl. m.  

Prahy, nebyly podány. 

Dotčené orgány neuplatnily negativní stanoviska, pro která by nebylo možno Změnu vydat. 

Dopisem pořizovatele (č. j. MHMP  303866/2024 ze dne 19. 2. 2024) byly dotčené orgány a MMR 

ČR ve smyslu § 53 odst. 1 stavebního zákona vyzvány k uplatnění svých stanovisek k návrhu 

rozhodnutí o námitkách a k návrhu vyhodnocení připomínek uplatněných k návrhu Změny. Ve 

stanovené lhůtě pořizovatel neobdržel žádné negativní stanovisko dotčených orgánů, ani MMR 

ČR.  

Návrh Změny byl projednán dne 21. 5. 2024 ve Výboru pro územní rozvoj ZHMP (VURM), který 

vyjádřil souhlas s návrhem změny s podmínkou předložení smlouvy o smlouvy o spolupráci do 

ZHMP. Zápis je uveden v příloze č. 6 k usnesení.  

Na základě výsledků projednání byl návrh Změny předložen RHMP k projednání a vyslovení 

souhlasu s návrhem a vydáním Změny. V průběhu jednání RHMP byl tisk upraven, byly vyjmuty 

části týkající se smlouvy o spolupráci. Usnesení RHMP je uvedeno v příloze č. 2 k důvodové 

zprávě.  

Veškeré podklady z projednání návrhu Změny Územního plánu sídelního útvaru hl. m. Prahy jsou 

uloženy u pořizovatele, tj. na Odboru územního rozvoje – UZR MHMP, Jungmannova 35/29, 111 

21 Praha 1. 

 

 

Přílohy k důvodové zprávě: 

1. Seznam žadatelů 

2. Usnesení RHMP 
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Seznam žadatelů k ke změně 

Číslo 

změny 
Městská část Žadatel Předmět změny 

3205 Praha 5 ***************** realizace záměru - Šemíkův břeh 

 



Hlavní město Praha 

 

RADA HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY 
 

U S N E S E N Í  

Rady hlavního města Prahy 
 

číslo 1167 
ze dne  10.6.2024 

k návrhu změny ÚP a jejího vydání – Z 3205 (fáze "návrh" + "OOP", vlna 14) 
 

Rada hlavního města Prahy   

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

1.  výsledek projednání návrhu změny Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy, včetně 
vyhodnocení, uvedený v příloze č. 1 tohoto usnesení 

2.  závěry z jednání Výboru pro územní rozvoj Zastupitelstva hl.m. Prahy, uvedené                  
v příloze č. 6 tohoto usnesení 

I I .   s o u h l a s í  

1.  s návrhem rozhodnutí o uplatněných námitkách k návrhu změny Z 3205 vlny 14 ÚP 
SÚ hl.m. Prahy, uvedeným v příloze č. 2 tohoto usnesení 

2.  s návrhem změny Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy, uvedeným v příloze č. 3 a č. 4 
tohoto usnesení 

3.  s vydáním změny Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy formou opatření obecné 
povahy č. XXX/202Y, uvedeného v příloze č. 5 tohoto usnesení 



I I I .   u k l á d á  

1.  náměstkovi primátora doc. Ing. arch. Petrovi Hlaváčkovi 

1.  zapracovat připomínky MČ Praha 5 do Smlouvy o spolupráci mezi hl.m. Prahou 
a investorem ke změně Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy a předložit návrh 
Smlouvy o spolupráci Radě HMP a následně Zastupitelstvu hl.m. Prahy 

Termín: 17.6.2024 

2.  předložit návrh na vydání změny Z 3205 vlny 14 ÚP SÚ hl.m. Prahy 
Zastupitelstvu hl.m. Prahy 

Termín: 20.6.2024 

 

 
doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc. v. r. 

primátor hl.m. Prahy 
 
 
 
 
 

MUDr. Zdeněk Hřib v. r. 
I. náměstek primátora hl.m. Prahy 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
Předkladatel:  náměstek primátora doc. Ing. arch. Petr Hlaváček 
Tisk: R-51907  
Provede: náměstek primátora doc. Ing. arch. Petr Hlaváček  
Na vědomí: odborům MHMP  
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